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RSV-møde 
RepræsentantSkabet af Veterinærstuderende. 

Torsdag d. 21/09/2023  
  
Tilstede: 77 tilmeldte 
Referent: Martine Daucke von Barner 
 
1) Formalia – 17.15 

 Godkendelse af dagsorden:  
Godkendt 

 Godkendelse af referat fra sidste RSV-møde:  
Godkendt 

 
2) Sekretariatet informerer – 17.15 – 17.45 

- Rusbureau d. 25/8/29 
o Information til den nye årgang om VMF og DDD – tag endelig fat i sekretariatet 

(vmf@studmedvet.dk)  hvis I har spørgsmål (se evt. også ”kontakt” på studmedvet.dk 
- Den nye årgang afhentede dissektionssæt og kitler i DDD’s nye lokaler i sidste uge 
- Konkurrence: Hvor bor VMF? – på rådet – lavet en video der viser vejen til rådet 

o vind kaffe + 2 VMF-kopper.  
- Regionale dyrlægeforeninger: 

o Regionalforeningerne ønsker større kontakt til studerende – studerende er meget 
velkomne til arrangementer – det er forskelligt hvordan foreningerne udsender 
invitationer, så man kan altid bare skrive til deres forperson. 

- Uddeling af klistermærker i går (d. 20/9) – der var kage og kaffe og stort fremmøde.  
o Husk at I skal medbringe jeres studiekort når I får klistermærker –Du må gerne tage 

andres studiekort med - I kan evt. samle en hel gruppes kort, når I henter klistermærker 
- Praktik i fødevarestyrelsen (FVST) 

o Helt ny mulighed, der er oprettet for 3. års dyrlægestuderende 
o Tag kontakt til VMF’s forperson (formand@studmedvet.dk eller skriv til mail: hvis i er 

interesserede.  
 

 
3) Præsentation af sekretariatsposter – 17.45 – 18:00 

- Nuværende sekretariatsmedlemmer fortæller kort om deres post og ansvarsområder:  
o Næstforperson:  Forpersonens højre hånd. Arrangerer skiftemiddag. Kontaktperson til 

KDS (Københavns dyrlægeselskab) + deltagelse i arrangementer 
o Kasserer: 2-årig post (junior og senior). Oplæring – deles om opgaver. Tager sig af 

kontortider (tirs. Kl. 12:15-12:45). Ansvar for VMF’s økonomi og regnskaber. En nem 
måde at komme ind i sekretariatet på.  

o SoMe-ansvarlig: Står for @ugensdyrlaegesturende på instagram – laver opslag på FB 
m.m. Nem måde at komme ind i sekretariatet, og en post med stor kreativ frihed.  

o Kanyle-Mail Ansvarlig: står for at alle er koblet op på de rigtige mailadresser. Afholder 
møder og stå for at kanylens udgivelse. Også stor kreativ frihed og mulighed for at sætte 
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sit præg på noget.  Kanyle-redaktionen er åben for alle: man kan altid bare være med og 
bidrage med gode idéer.  

o Udvalgskoordinator: kontaktled mlm. sekretariat og underudvalg. Alsidig post med 
arbejdsbyrde, man selv bestemmer over.  

o Sekretær: skriver dagsordener og referater til alle VMF-møder og forsamlinger. Sørger for 
det praktiske til møder (booke lokale, bestille mad m.m.) og sørger for at overholde alle 
deadlines.  

o DDD-ansvarlig: Sidder med i DDD’s hovebestyrelse med faggrupper osv. Kommunikation 
mlm. VMF og DDD. Minder DDD om fokus på studerende. Fede ture og middage med DDD.  

o SVH (studienævnet for veterinærmedicin og husdyrvidenskab) næstformand: sidder med 
til møder i SVH (Nævn bestående af 6 VIP, 6 studerende): behandler bl.a. 
kursusevalueringer, kursusbeskrivelser rammeplaner, eksamensplaner, 
dispensationsansøgninger, merit m.m.. Godt at have indflydelse, og blive lyttet til.  

o SUNDrådsrepræsentant: repræsenterer VMF i sundrådet. (åbent råd for alle udd. På 
sundfakultetet). Deler viden og hjælper hinanden på tværs af fakultetet.  

 Man kan altid komme med til et åbent sundrådsmøde! 
o Forperson: primær kontaktperson fra VMF. Deltager i VetSchool-møder med ledelsen.  

Aftagerpanelsmøder. Sørger for RSV og Generalforsamling. Dirigent på VMF’s interne 
møder (morgenmøder kl. 7-8 hver onsdag). Opgavefordeler – vigtigt at kunne uddelegere. 
VLK (veterinær og landbohøjskolekollegiet) bestyrelsesmedlem. Holde tale til galla. 
Underskriver aftaler og breve m.m. Spændende og lærerig post.  
 

4) Godkendelse af procesplan for omlægning af VMF-økonomi – 18:00-18:20 
- (VMF’s økonomi sidst diskuteret til RSV-møde d. 23-05-23) 
- VMF går årligt underskud på ca. 250.000kr – har egenkapital der dækker nu, men økonomien 

skal omlægges for at sikre fremtiden.  
- Bemærkning: Der træffes ingen økonomiske beslutninger til dette møde, men besluttes blot en 

procesplan for hvorledes økonomiomlægningen skal foregå 
- Baggrunden for de to forskellige forslag til procesplaner er bekymring om hvorvidt RSV-møderne 

er repræsentative for alle medlemmer af VMF.  
- To procesplaner præsenteres af seniorkasseren for RSV (forslag vedhæftet som bilag til referatet): 

Målene for begge procesplaner er et mere balanceret budget til GF i 2024.  
o Kort opsummering af forslag: 

 Forslag 1: Det meldes ud til medlemmer at afstemningen om VMF’s 
økonomiomlægning tages på RSV-møde i blok 3 

 Tilføjelse til forslag 1: Mulighed for at holde hybrid RSV-møde: delvis 
elektronisk og fysisk fremmøde så større repræsentation. (stemmeret ved 
elektronisk deltagelse i møder er mulig jf. vedtægterne) 

 Forslag 2: elektronisk afstemning for alle VMF’s medlemmer  
 RSV beslutter hvilke løsningsforslag der kan stemmes om, og alle 

medlemmer kan stemme elektronisk. Rent skriftligt materiale.  
 

- Afstemning i salen om procesplanerne: 
o 77 stemmeberettigede til stede.  

 Forslag 1 - med tilføjelse om mulighed for elektronisk deltagelse i RSV-møde  - 
vedtages enstemmigt ved håndsoprækning.  
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5) Præsentation af lønanbefaling – 18:20-18:35 
- Veterinærstuderende har længe haft vilkårlige lønninger i deres studiejobs. Ofte langt under 

niveau.  
o Der er stor villighed blandt vetstuderende til at arbejde for urimelig løn i higen efter 

læring – vi skal ikke underbyde hinanden.  
- I 2020 studie viste at løngnm.snit   ≈128 DKK/t i klinisk praksis vs. I staten ≈169kr/t 
- VMF har ønsket at der skulle laves en anbefaling for lønniveau, som kan bruges som guideline for 

de studerende. Lavet i samarbejde med ADO.  
o Bachelor 150 DKK/t 
o Afslut Bach/cand: 175 DKK/t 
o + tillæg ved inkaldelse, natarbejde, helligdage m.m.  

- Anbefalingen er ikke lov eller krav. Men guideline for at vide om man som stud. I klinisk praksis er 
ansat under rimelige krav. Gælder kun veterinærfagligt arbejde. (ikke rengøring etc.)  

- Tag anbefalingerne med til arbejdsgivere – man skal have løn for sine kompetencer!  
- DDD arbejder på at indarbejde lønanbefalingerne ind i en overenskomst – men stort løbende 

arbejde med lang tidshorisont. 
- Lønanbefalingerne kan findes på VMF og DDD’s hjemmeside. Og bliver løbende opdateret. 

 
6) Update fra DDD – 18:30-18:35 

- Se punkt 5) 

7) Ny BA studieordning - 18:35-18:45 
- 2025. Arbejdsgruppen for den nye studieordning søger stadig studerende med input til 

undervisningsstrukturen.  
- Nynne Capion er kontaktperson: (nyc@sund.ku.dk) (se evt. referat fra RSV-møde d. 23/5-2023) 

 
8) Update fra Akademisk Råd – 18:45-18:50 

- Præsentation af Dekanatet og Akademisk råds (AR) rolle: 
o Prodekan for uddannelse: dekanatets bindeled til studerende. 
o Akademisk råd: rådgiver dekanatet om f.eks. etisk kodeks, eksamen m.m.  

 Rådet består af ¼ studerende (på tværs af fakultet) -studerende har faktisk 
indflydelse.  

o Handleplan kommende år: 
 Diversitet, ligestilling og inklusion 

 Laver sounding-board hvor studerende kan stille op og indgå i 
diskussioner og arbejdsgruppe hvorledes diversitet, ligestilling og 
inklusion bedst opnås på fakultetet.  

 Temaaftener hvor man bare kan møde op 
 Guidelines for AI og ChatGPT.  

 (Ikke så relevant på Vet, da eksamener er u. hjælpemidler) 
 KU har besluttet at brug af AI til eksamener og opgaver er forbudt, 

medmindre andet er specificeret i kursusbeskrivelsen.  
 

9) Fællesspisning – 18:50-19:10 

Forplejning støttet af Studenterrådets aktivitetspulje. Sandwiches fra Gumle.  
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10) Update fra SVH - 19.10 – 19.25 

Opdatering om nedskæringer  
- (se evt. også referat fra RSV-møde d. 23-02-203) 
- Institut for klinisk veterinærmedicin skulle foråret sidste år spare 25mio kr. 10mio blev givet fra 

fakultetet  15mio nedskæringer.  
o Reduktion af kirurgiske øvelser på forsøgsdyr og øvelser i Aalborg (reproduktion) 
o Forsøgsdyr er meget dyre – stor besparelse at gøre her: skal erstattes af modeller.  
o MRI + CT betales af fakultetet 
o VIP til alle fagområder. 

- Fakultetets rammebevilling skal stadig overholdes – der skal stadig spares meget. 
- Dekanatet har givet mange puljemidler.  
- Vi er kommet langt med besparelser, men der mangler stadig ca. 1,5 mio om året. 
- KU åbnet mulighed for at forlænge kandidat til 3 år. Beslutningen skal træffes af arbejdsgruppen 

okt. 2024. Er bragt til aftagerpanelet. Skal bringes gennem ministeriet før det kan træde i kraft.  
Lange udsigter – måske først 2035 

- DDD hjulpet med støtte og kontakt til dekanatet. Givet mere røre, at aftagerne også har udvist 
deres bekymring over nedskæringernes effekt på uddannelseskvaliteten.   

- (IVH har overskud der godt kunne dække IKVs underskud, men universitetets økonomistruktur, 
gør det umuligt at flytte pengene internt) – de studerende er taberne i nedskæringsprocessen) 
 

11)  Update fra SUND – 19:25-19:30  
- Opfordring til at søge studenterpuljen: støtter både sociale, faglige, kreative arrangementer 

Ansøgningsfrist 23. okt. send ansøgninger!! Brede åbne arrangementer.  
 

12) Undervisningsudvalg og øvrige udvalg informerer – 19:30-19:45 
a) Undervisningsudvalg 

i) IKV 
o Møde i næste uge (d. 28/9)- yderligere opdatering kommer efter det møde 
o MKR mindre husdyr kurset har via evalueringer fået kritik for at være for specialist-

orienteret. Opdateret fagligt indhold har mere om generelle og basale områder relevant 
for almen klinisk praksis. (f.eks. mere om Tænder) 

o MKR store husdyr: positive evalueringer 
o Arbejdsbyrde på hestediff nedsat fra 60 t til 47 timer /uge og opdaterede modeller i 

skillslab 
o Sket ændringer ift. reproduktionsdage i Aalborg: stud bor nu i Cabin frem for usselt 

vandrehjem (skiftet blev initialt diskuteret til RSV-møde d. 23/2-2023) 
 Generel tilfredshed! Gode forhold med morgenmad inkluderet.  

ii) IVH 
-  Møde d. 9. okt. så opdatering kommer senere 
- Skal behandle kursusevalueringer fra bl.a. spec. pat og farmakologi sidste år.  
- Poster til IVH kommer på valg til GF.  
- Husk at evaluere jeres kurser!!! – både ris og ros! 

 
b) Øvrige udvalg 

i) IVSA 
o Husk man automatisk er medlem af IVSA so VMF-medlem! 
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o Symposium i DK i sommers 
o Skal til Tyrkiet i efterårsferien. Der er gang i meget! 
o Kom til rejseaften d. 26. oktober. Hør hvem der fik legaterne. Husk selv at ansøge 
o GF d. 23. nov 

 
ii) VMF-event 

- Laver spændende arrangementer for studerende – snart i gang for dette studieår 
- Faste arrangementer: Prøve-spot, sutur-aften,  
- Holder forberedelsesmøde d. 28.sept. – kom og vær med til at arrangere events! 

 
13) Status yngste årgang – 19:45-19:50 

- Virkelig fed studiestart! Meget glade for rusturene og hvordan det har hængt sammen.  

14) Up-coming fra øvrige årgangsrep. – 19:50-20:00 
i. Årgang ’22 

 Går fint. Lav dumpeprocent (ca. 17%) i anatomi – så er ret glade.  
 

ii. Årgang ’21 
o Det sædvanlige problem i spec. pat med øvelser i mellemuge og eksamensperioder.  
o Skriver til kursusansvarlig (som tidligere havde lovet, at det ville blive ændret) igen 
o Kunne måske løses ved at ændre i holdstrukturen – der er plads på øvelsesholdene til 1-2 

flere studerende.  
 

iii. Årgang ’20 
o Blevet kandidatstuderende. en del der har taget pause – er blevet blandet med ældre 

årgange.   
o Går godt – er rimeligt tilfredse med øvelsesstrukturen og holdfordeling mm på MKR.  
o Rikke Langebæk har fjernet sit stregsystem (kvajelisten) til KirTek øvelser– prøver at 

fjerne presset lidt.  
o Årgangsrepræsentanter har prøvet at skabe kontakt til flere hold men hører ikke så 

meget fra dem  
 

iv. Årgang ’19 
o Spredt på rotationer – hører ikke så meget, så regner med at det går godt. 
o Taastrup: tonen derude har tidligere været påtalt, men kritikken er blevet taget vel -> 

kommet trygt læringsmiljø. Meget positivt.  
o AKP-smådyr: ret chill – fungerer ret godt 
o Besætning: ekskursioner og hygge. Føler lidt spildtid. Er ikke super travlt.  
o Imaging: meget chill rotation.  

v. Årgang ’18  
o Hører ikke noget længere: er i gang med diff og specialer.  
o Kører fint. Sommerklinik har fungeret godt 

  
- Enkelte fra årgang 17 og 16 tilbage – også i gang med speciale eller diff.  

 
15) Eventuelt – 20:00-20:15 
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- Påmindelse fra revisoren til økonomiansvarlige om at indsende regnskaber inden d. 8. okt. til mail 
revisor@studmedvet.dk 

- Julefrokostudvalget: 
o Årgang ’22: ansøger om bevilling fra RSV til julefrokosten.  

 Økonomisk krævende forslag skal indsendes min. 3 dage inden RSV-mødet – 
ansøgning indsendt efter deadline - vedtægter giver ikke mulighed for 
dispensation.  

 Mulighed for at søge bevilling til næste RSV-møde (blok 2) 
 Foreslås at søge studenterpuljen.  

 
- Fakultets fondsøgninger (sund.ku.dk/legater) starter d. 2.okt -21. okt: 

o Mange legater man kan søge!  
 Europæisk dyrlægeforenning udlover også legater på op til 2500USD  

 
- Tak fra ruskoordinatorer til 1. årgang – husk at evaluere studiestarten, så den kan blive endnu 

bedre.  
 

- Husk VMF GF tirs. D. 24/10-2023!   

 
 
 


